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6/2016. MOSB ülés 

 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2016. április 20-ai, munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, Jugovics József, dr. Mátics 

István, Molnár István, Orbán Ferenc, Szabó Mihály bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti ív alapján 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 órakor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 7 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat tárgyalják.  

Javasolta továbbá, hogy az 1. napirendi pont keretében az alábbi előterjesztéseket tárgyalják: 

- Oroszlány sportjának 90. évfordulója megünneplésének előkészítése 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- Intézmény átszervezésének véleményezése 

- Iskolatej és kifli biztosítása az oroszlányi köznevelési intézmények I-VIII. évfolyamán tanuló 

gyermekek számára az iskolagyümölcs-program kiegészítéseként a 2016/2017. tanévben 

- A Hébé Alapfokú Művészeti Iskola működésével kapcsolatos önkormányzati döntések 

 

Szabó Mihály bizottsági tag jelezte, hogy „A Chudik Lajos Városi Sporttelepen található Súlyemelő 

Edzőterem felújítása” című előterjesztéssel kapcsolatban, de nem a felújítási munkák kapcsán a 

Kérdés, interpelláció című napirendi pont keretében hozzá kíván szólni.  

 

Miután kérdés, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, fenti 

javaslata alapján szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

30/2016. (IV.20.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2016. április 20-ai ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2016. április 26-ai nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása 
2. Kérdés, interpelláció 
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Zárt ülés: 

3. A Képviselő-testület 2016. április 26-ai zárt ülése előterjesztésének megvitatása 
4. Döntés ösztöndíjkérelemről 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2016. április 26-ai nyílt ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Oroszlány sportjának 90. évfordulója megünneplésének előkészítése 

 

Dr. File Beáta jegyző jelezte, hogy a tegnapi napon kiküldésre került az előterjesztés, melyet 

részletesen ismertetett. Tájékoztatásul elmondta, hogy az idei évben mind országosan, mind 

Oroszlányban több sportesemény, sportrendezvény lesz. Az OBSK megalakulásának 70. évfordulója 

van az idei évben, melynek kapcsán megkeresték azzal az ötlettel, hogy a 40 éves évfordulóra készített 

Vörös és fekete című kiadványt bővítsék ki. Ezt továbbgondolták és javasolták, hogy „A 60 éve” 

városi évforduló eseménysorozatához hasonlóan egy városi sporttörténeti eseménysorozatot 

szervezzenek tavasztól késő őszig.  

Az évforduló számítása kapcsán sporttörténeti kutatások kezdődtek. 1925-ig tudnak igazoltan 

visszanyúlni, ebben az évben Oroszlányban hivatalos alapító okirattal rendelkezve megalakult a 

Levente Egyesület, amelynek oroszlányi tagjai voltak.  

A rendezvénysorozat egyik fő eleme lenne a sporttörténeti kiemelkedő eredményeket tartalmazó 

dokumentum, melynek melléklete lenne a Vörös és fekete című kiadvány. Az új kiadvány szólna az 

1946 előtti és az 1986 utáni időszakról és eredményekről fotókkal illusztrálva.  

A program zárásaként az OBSK ünnepélyes közgyűlését tartanák meg, amelyen köszöntenék a 

település sikeres sportolóit, sportvezetőségi tagjait, továbbá valamilyen módon a település 

sporttörténetéhez kiemelten kapcsolható személyeket. A rendezvény keretein belül oklevelek, 

elismerések átadására nyílna lehetőség.  

A város lakosságának széles körét, illetve a civil szervezeteket bevonva sportfesztivált szeretnénk 

szervezni, az OKSZIK segítségével sporttörténeti kiállítást szeretnének szervezni.  

Az idei év az olimpia, illetve a Futball Európa Bajnokság éve. A település lakói részére nyilvános 

kivetítő és kulturális műsorok biztosításával tennék eseménydússá a nyári napokat. Június 10-étől egy 

hónapon keresztül a városi színpadon és a polgármesteri hivatal parkolójának egy részében 

biztosítanának szórakozási lehetőséget. A rendezvény zavartalan lebonyolításához szükséges 

sátorbérlés, a kivetítéshez LED-fal bérlés, valamint színpadi műsorok biztosítása. 

A méltó ünneplés és színvonalas megvalósítás, a felvázolt ötletek, javaslatok részletes kidolgozása és 

a rendezvénysorozat május hónapban történő indíthatósága, a sokrétű szervezőmunka koordinálása 

érdekében javasolják, hogy a Képviselő-testület a rendezvény előkészítésére a határozati javaslatban 

szereplő személyekből álló előkészítő munkacsoportot állítson fel. A munkacsoport vezetőjének 

Rajnai Gábor alpolgármestert javasolják megbízni. 

 

Székely Antal elnök kiegészítésként elmondta, hogy a Levente Egyesület 1925-ben alakult meg, 

azonban csak 1926-ban kapták meg az engedélyt, ezért ebben az évben van a 90 éves évforduló. 

 

Több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

31/2016. (IV.20.) MOSB határozata 

az „Oroszlány sportjának 90. évfordulója megünneplésének előkészítése” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány sportjának 90. évfordulója 

megünneplésének előkészítése” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

32/2016. (IV.20.) MOSB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Intézmény átszervezésének véleményezése 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató elmondta, hogy 3 intézmény átszervezésére kerül sor.  

1. A gimnázium esetében a maximális férőhelyszámot reálissá szeretnék tenni, hiszen az elmúlt 

időszak változásai nem kerültek átvezetésre. Így nem reális az, hogy 600 fő a létszám, mivel az 

iskola terem-befogadóképessége csökkent. 

2. A Kisbéri járásban állami fenntartásban nincs zeneiskola, illetve művészeti oktatás. Szeretnének 

csatlakozni a Bakfark Bálint AMI-hoz. Már ebben a tanévben kísérleti jelleggel jár ki kollega, hogy 

tényleg van-e rá igény. Szeretnék kérni, hogy a császári iskola is telephelye legyen a Bakfark 

iskolának. 

3. A Benedek iskola átszervezése: Az intézményben az óvodai maximális csoportlétszám 13 főről 16 

főre növekedne. A 2 szoba befogadási kapacitása 8-8 fő, melynél a fekvési lehetőséget kellett 

alapul venniük.  

A megyei pedagógiai szakszolgálat megalakulásakor több szakszolgálati feladat elkerült a Benedek 

EGYMI-től, így megszűnt a korai fejlesztés keretében a csoportban ellátott 1,5-3 év közötti nem 

integrálható gyerekek ellátása (4-5 gyereket érintene) is. Jelenleg csak heti 2 órát (ambulánsan) 

kapnak fejlesztésként a gyerekek, a korábbi napi 8 órás ellátáshoz képest. A Nkt. 20.§ (9) 

bekezdése alapján az EGYMI pedagógiai szakszolgálati feladatokat is elláthat.  
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Egyre több az autista gyermek. Jelenleg nincs megfelelő iskolatípus azoknak a tanulóknak az 

ellátására, akiknek magasabb az IQ-juk, de nem integrálhatók (szélsőséges magatartás) a többségi 

iskolába. A gyógypedagógiai iskola nem tudja fogadni őket, ugyanakkor a normás tanrendű iskolák 

nem tudják ellátni ezt a feladatot (szakemberhiány, magas osztálylétszám, pedagógiai asszisztens 

létszáma kevés).  

A fenntartónál kezdeményezik a korai fejlesztés feladatellátás visszakerülését az EGYMI-hez, 

valamint a fordított integráció megvalósítását a gyógypedagógiai iskolában. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdésére - Hány autista gyermekkel lehet számolni? - Benyiczki Ágota 

óvodavezető elmondta, hogy idén kettővel. 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató hozzátette, hogy ez felmenő rendszerben lenne. Elmondta 

továbbá, hogy hosszú évek után idén újra önálló első osztály indul a Benedek iskolában. 

 

Farnadi Lászlóné bizottsági tag támogatta a fordított integráció megvalósulását a gyógypedagógusi 

iskolában. Nagy szükség van erre, ugyanis sok ilyen gyerek van. A szülőket is be kellene vonni.  

 

Több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

33/2016. (IV.20.) MOSB határozata 

az „Intézmény átszervezésének véleményezése” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Intézmény átszervezésének véleményezése” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Iskolatej és kifli biztosítása az oroszlányi köznevelési intézmények I-VIII. évfolyamán tanuló 

gyermekek számára az iskolagyümölcs-program kiegészítéseként a 2016/2017. tanévben 

 

Tóth Gábor igazgató a diáktanács kérését tolmácsolta: kakaót szeretnének, ha mód van rá. 

Hozzátette, hogy Kocson megkérdezte, a kakaó is tejből készül.  

6-7 éve megy ez a program, egy kis változatosságra szükség lenne. Volt olyan év, amikor néhány 

napon vaníliás tejet, vagy kakaót kaptak a gyerekek, és ennek sikere volt. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens tájékoztatásul elmondta, hogy Dr. Molnár Miléna 

aljegyző asszony az Aranykocsi Zrt.-nél tájékoztatást kért arra vonatkozóan, hogy az iskolatej program 

keretében milyen tejterméket tudnak még szállítani. Azt mondták, hogy kakaót, vaníliás tejet, illetve 

ivó joghurtot. Jelenleg hetente egyszer kapnak tejet a gyerekek, illetve kapnak gyümölcslevet vagy 

gyümölcsöt. 

 

Tóth Gábor igazgató hozzátette, hogy az iskolagyümölcs elég változatos, mert ebben a programnak 

nem azonos a kínálata 7 éve. 
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Orbán Ferenc bizottsági tag tekintettel a sok túlsúlyos gyerekre nem támogatta, hogy az iskolatej 

program keretében a gyerekek cukrozott tejet kapjanak. Elmondta továbbá, hogy amikor felváltva 

adtak kakaót és tejet, akkor amikor tej volt, mindenki otthagyta, a kakaóért pedig verekedtek a 

gyerekek. 

 

Székely Antal elnök támogatta, hogy az iskolatej programban időnként a tejen kívül mást is kapjanak 

a gyerekek. 

 

Több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

34/2016. (IV.20.) MOSB határozata 

az „Iskolatej és kifli biztosítása az oroszlányi köznevelési intézmények I-VIII. évfolyamán tanuló 

gyermekek számára az iskolagyümölcs-program kiegészítéseként a 2016/2017. tanévben”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Iskolatej és kifli biztosítása az oroszlányi 

köznevelési intézmények I-VIII. évfolyamán tanuló gyermekek számára az iskolagyümölcs-program 

kiegészítéseként a 2016/2017. tanévben” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

A Hébé Alapfokú Művészeti Iskola működésével kapcsolatos önkormányzati döntések 

 

Székely Antal elnök ismertette a helyben kiosztott előterjesztést. Az iskola a működési engedélyéhez 

azt kéri, hogy meghatározott ideig előre nyilatkozzon az önkormányzat arról, hogy a működési 

körülményeket biztosítja. Javasolta, hogy a térítési díjjal kapcsolatos vitáról ne tárgyaljanak, ez a 

későbbi hónapok döntése lesz. A határozati javaslat csak arról szól, hogy az önkormányzat biztosítja 

az iskola további működését. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag felvetette, hogy a Hunyadi iskola véleményét is ki kell kérni.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy jelenleg is működik a Hébé, ott tudja biztosítani az 

önkormányzat a működéshez szükséges helyiségeket. A feltételeket nyugodtan biztosíthatják. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy az a lényeg, hogy a helyiséget biztosítja az 

önkormányzat. Az nem szerepel benne, hogy díjmentesen vagy sem. Az ingyenességet a jelenlegi 

határozati javaslat alapján nem garantálja a város. 

 

Több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

35/2016. (IV.20.) MOSB határozata 

„A Hébé Alapfokú Művészeti Iskola működésével kapcsolatos önkormányzati döntések” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A Hébé Alapfokú Művészeti Iskola működésével 

kapcsolatos önkormányzati döntések” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Kérdés, interpelláció 

 

A Chudik Lajos Városi Sporttelepen található Súlyemelő Edzőterem felújítása 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy megkereste polgármester urat, ugyanis a Súlyemelő 

Szövetségben változások készülnek, súlyemelő akadémiákat, illetve sportiskolákat szeretnének 

létrehozni. A Súlyemelő Szakosztályt is megkereste, hogy milyen lehetőséget látnak ebben. 

Folyamatban vannak az egyeztetések a szövetséggel, és úgy tűnik, hogy Oroszlányban elsőként az 

országban akadémiai jellegű súlyemelés indul. Ez hasznos lenne a városnak több okból is, például a 

gyereklétszámban növekedést okozhat a középiskolákban. 

Tájékoztatta a bizottságot továbbá, hogy Kerekes Balázs a férfi EB-n 14. helyezést ért el a felnőttek 

között 56 kg-os súlycsoportban annak ellenére, hogy 16 éves fiatalember. Javasolta, hogy az április 

26-ai képviselő-testületi ülésen valamilyen módon jutalmazzák ezt a teljesítményt, illetve Balázst 

hívják meg az ülésre és ott adják át az elismerést. Ehhez kérte a bizottság támogatását. 

 

Több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak Szabó Mihály javaslatáról. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

36/2016. (IV.20.) MOSB határozata 

Kerekes Balázs elismeréséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

javasolja, hogy Kerekes Balázs, az OSZE Súlyemelő Szakosztályának tagja a 2016. április 26-ai 

képviselő-testületi ülésen elismerésben részesüljön a férfi EB-n elért 14. helyezéséért. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató jelezte, hogy a múlt héten megtörténtek az általános iskolai 

beiratkozások. A héten egyeztetik az intézményvezetőkkel a beiratkozás utáni állapotokat. Várhatóan 

3-3 osztály fog indulni.  

 

Benyiczki Ágota óvodavezető tájékoztatta a jelenlevőket, hogy a tegnapi és tegnap előtti napon 

Oroszlány Város Óvodáiba 168-an iratkoztak be.  
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Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 16 óra 40 

perckor bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

 

  Kelemen Gabriella  

  jegyzőkönyvvezető 


